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         Încheiatăastăziă28.08.2015, ora 900,ăînăsalaădeăşedinĠăăaăConsiliuluiăLocalăalăcomuneiăArchişăcuă
ocaziaăĠineriiă܇edinĠeiăOrdinare deăConsiliuăLocală,ăconvocatăăprinăDispoziĠiaăprimaruluiăcuă 
nr.61/ 21.08.2015 a d-lui primar Valea Nicolae. La şedinĠăăparticipăăunănumărădeă11 consilieri din 
totalul de 11 consilieri.     
          
         D-lăprimarăprezintăăProiectulăOrdineiădeăziăaăConsiliuluiăLocalăArchişă: 

1. Proiectădeăhotărâre privind rectificarea bugetului de venituri si cheltuieli al Consiliului Local 
Archi܈ . 

2. ProiectădeăhotărâreăprivindăaprobareaăStudiuluiădeăprefezabilitateă”ăReabilitareaăsiămodernizareaă
sistemului de iluminat publicăînăcomunaăArchi܈”ă. 

3. Proiectădeăhotărâre privind aprobarea întocmirii Studiului deăfezabilitateă”Modernizareăstrăziăînă
satăVacanțăăGro܈eniă”ăăă. 

4. Diverse . 
DomnulăprimarăValeaăNicolaeăpropuneăsuplimentareaăoordiniiădeăziăcuădouăăProiecteădeăhotărâriă:  
     - Proiectădeăhotărâreăprivindăaprobareaăînchirieriiăpă܈uniiăcătreăCooperativaăAgricolă „Fermierul” 
Gro܈eni.ăăăăăă 
    -  Proiectădeăhotărâreăprivindăachiziționareaădeăservicii în vederea întocmirii amenajamentului 
pastoral pentruăpă܈uneaăcomuneiăArchi܈.  

  D-lăpre܈edinteădeă܈edință supune spre aprobare proiectul ordinii de zi , împreunăăcuăsuplimentarea 
acesteiaă,ătotiăceiă11ăconsilieriăprezenți sunt de acord cu ordinea de zi ܈iăsuplimentareaăprezentată.    
Este adoptatăăHotărâreaăcuănr.41/28.08.2015, toĠiăceiă11ăconsilieriăprezenĠiăsunt"ăpentru". 
        În continuare d-lăpreşedinteădeăşedinĠăăsupuneăspreăaprobareăprocesulăverbalădeăşedinĠăădinălunaă
IULIEă,ătoĠiăcei 11 consilieriăprezenĠiăsunt"ăpentru", fiindăadoptatăăHotărâreaănr.42/28.08.2015 .  
        În continuare d-l primar ValeaăNicolaeăprezintăăproiectulăprivindărecxtificareaăbugetuluiădeă
venituriă܈iăcheltuieliăalăConsiliuluiăLocalăArchi܈. 
       Aflândăcăăexistăăvenituri,ăd-lăconsilierăHărdăuțăPavelăpropuneăsăăseăaloceăoăsumăădeăbaniăpentruă
angajațiiăprimăriei,ădeoareceăsalariileădeăcareăbeneficiazăăsuntămiciă܈iăridicăăproblemaănecesitățiiăuneiăă
u܈i, a cinciăgălețiădeăvopseaălavabilăăpentru a se face reparațiiălaăCăminulăCulturalădinăBîrze܈ti. 
        D-lăconsilierăBătrîn Nicolae solicităăsăăse aloceăoăsumăădeăbaniăpentruăCăminulăCulturalădină
Nermi܈ăînăvedereaăexecutăriiăunorăreparațiiălaătavanulă܈iăgardulăacestuia.Deăasemeneaăpropuneăsăăseă
facăăuneleăreparațiiă܈iălaă܇coalaădinălocalitateaăNermi܈. 
        D-l consilierăDenuțăFlorinăîntreabăădeăceănuăseăfaceăfoi܈orulădeălaăDispensarulădinăGro܈eni,ăiară
domnulăprimarăValeaăNicolaeăîiărăspundeăcăădejaăs-aădatăcomandăălaătoateămaterialeleănecesareă܈iătotulă
este rezolvat, 
 D-lăconsilierăBătrînăNicolaeăîntreabăăceăseăîntâmplăăcuămagazinulădeălaăNermi܈,ădacăăexistăăsauănuă 
contract de închiriere acolo. 
       De asemenea d-lăconsilierăHărdăuțăPavelăconsiderăăcăăarătrebuiăaranjatăăpantaăcareăfaceăparteădinăă
drumulăspreăNermi܈,ăiarăd-lăconsilierăAlbăDănuțăîntreabăădacăănuăs-arăfiăpututăfaceăîncăă10ămetriăde 
drumă܈iăunăpodădeăaccesălaădrumulăspreăpădure. 
       D-l primarăValeaăNicolaeărăspundeăcăăs-a propus acest lucru, dar fiind mai multe firme s-aăomisă܈iă
acesteălucrăriătrecălaăsuplimentare,ămaiăexistândădeăfăcutărigoleleă 
        Se supune la vot primul punct din ordinea de zi, fiind aprobat cu votul a10 consilieri, d-l consilier 
HărdăuțăPavelăesteădeăacordădoarădacăăseăacordăăprimeăsauăpremiiăpentruăangajațiiăprimăriei. 
        D-lăAlbăDănuț cereăinformațiiăcuăprivireălaăfolosireaăbaniloră܈iăîntreabă de ce nu se pune parchet la 
 .eni܈coalaădinăGro܇
        D-lăprimarăValeaăNicolaeărăspundeăcăăceiădeălaăCooperativaăAgricolăă „Fermierul”Gro܈eniăăvorăsăă
suplimentezeă600ămetriăpătrați(74ălei/m2 ) 

        



   D-naăconsilierăCălinăVioricaăîntreabăădacăăseămaiăface cevaăălaădispensarulădinălocalitateaăArchi܈. 
     D-l primar Valea Nicolae răspundeăcăăesteăpregătităcazanulăpentruădispensar.

 

       Se supune la vot primul punct din ordinea de zi,  fiindăadoptatăăHotărâreaăcuănr.43/ 28.08.2015  cu 
votul a 10 consilieri" pentru", d-lăHărdăuțăPavelăabținîndu-se. 
       Seătreceălaăpunctulădoiădeăpeăordineaădeăzi:ăaprobareaăStudiuluiădeăprefezabilitateă”ăReabilitareaăsiă
modernizareaăsistemuluiădeăiluminatăpublicăînăcomunaăArchis”. 
       D-l Pantea Nicolae ,viceprimarul comuneiăArchi܈,ăoferăăinformațiiădespreăstudiulăfăcutădeăfirma 
SC Urban Led Oradea cuăiluminatulăpublică܈iăspuneăcăăsuntănecesareă250ădeăbecuri,ăafirmândăcăăacoloă
unde strada este mai mare vor fi instalate becuri cu o capacitate mai mare, iar acolo unde strada este 
maiămicăăbecurileăvorăaveaăoăcapacitateămaiămică.Deăasemeneaăpeăartereleăprincipaleăvorăfiăbecuriăpeă
fiecareăstâlp,iarăpeăceleăsecundare,ătotălaăalădoileaăstâlpă܈iăservice-ulăvaăfiăasiguratădeăfirmaărespectivăă
peăoăperioadăădeă10ăani.Becurileăvorăfiăpredateădeăcătreăfirmă,ăseăvaădecontaăcâtăseăconsumă,ăplataă
făcându-se lunar - pânăăînădataădeă30ăaălunii. 
       D-l consilier PuleacăSimionăconsiderăăcăătrebuiaăsăăseăvadăărandamentulălaăbecurileănoi. 
       D-l Pantea Nicolae ,viceprimarul comunei Archi܈, spuneăcăăs-aăfăcutădeăcătreăfirmăăunăstudiuădeă
prefezabilitate, care este de 70 %.  
       Nefiindăniciăoăproblemăăridicatăă,ăseăsupuneălaăvotă:ă10ăconsilieriăprezențiăsunt" pentru"  , d-l 
consilier PuleacăSimionăseăabține,ăastfelăfiindăadoptatăăHotărârea cu nr.44/ 28.08.2015. 
       În continuare d-lăprimarăprezintă al treilea proiect de pe Ordinea de zi:  aprobarea intocmirii 
Studiului de fezabilitateă”ModernizareăstraziăînăsatăVacanțăăGro܈eniă”ă 
       D-lăconsilierăPuleacăSimionăsugereazăăcăăarătrebuiăplombatădrumulăspreălocalitateaăGro܈eni.        
       D-lăprimarăValeaăNicolaeăîiăspuneăcăăfirmaăcareăaăcâ܈tigatălicitațiaăaăafirmatăcăăvorăîncepeălucrărileă
în curând. 
       D-l consilierăDenuțăFlorinăprecizeazăăcăălipse܈teădevizulăpentruăstrăzi. 
       D-lăprimarăValeaăNicolaeăaduceălaăcuno܈tințaăconsilierilorădevizul,ăafirmândăcăăcheltuielile pot 
cre܈teăsauăpotăsăăscadă. 
       D-lăpre܈edinteădeă܈edințăăBătrânăIgnatăsupuneălaăvotăproiectulădeăhotărâreăprivindăîntocmireaă
Studiului de fezabilitate ”ModernizareăstraziăinăsatăVacanță Groseniă”,ătotiăceiă11ăconsilieriăprezențiă
sunt" pentru"   ,ăfiindăadoptatăăHotărâreaăcuănr.45/ă28.08.2015ă.ă 
       În continuare d-lăValeaăNicolaeăprezintăăcerereaăCooperativeiăAgricole„Fermierul”Gro܈eniă܈iăaă
Asociației „Fermierul”Gro܈eni,ăprecumă܈iăProiectulădeăhotărâreăprivindăaprobareaăînchirieriiăpă܈uniiă
cătreăCooperativaăAgricolăă„Fermierul”ăGro܈eni.ăăăăăăăă   
      D-lăprimarăValeaăNicolaeăprecizeazăăcăăînăurmaărepetatelorăsolicitări făcuteădeămembriiă
Cooperativei s-aăajunsălaăconcluziaăcăăexistăăcondițiiămultămaiăbune care decurg din închirierea 
pă܈unii. 
     Nemaifiindăalteăîntrebări,interpelăriăsauăprobleme,ăd-lăpre܈edinteădeă܈edințăăBătrânăIgnatăsupuneălaă
votăproiectulădeăhotărâre  privind aprobarea închirierii pă܈uniiăcătreăCooperativaăAgricolăă„Fermierul”ă
Gro܈eni,ă10ăconsilieriăvotând" pentru"   pentruăaprobareaăacestuiăproiect.SeăadoptăăHotărâreaăcuănr.46/ă
28.08.2015 
      D-lăsecretarăalăcomuneiăArchi܈,ăAntaăGheorgheăFlorin,ăprezintă,ăînăcontinuareăoăadresăăde la fosta 
Asociațieă„Fermierul”Gro܈eniă,înăprezentăCooperativaăAgricolăă„Fermierul”ăGro܈eni,prinăcareăseă
solicităămodificareaăcontractuluiăacesteia.ă  
     D-lăPanteaăNicolae,ăviceprimarulăcomuneiăArchi܈ăspecifică, căădupăănoileăprevederiăaleă
O.U.G.nr.34/ 2006,ăactualizatăăînă2013ăprivindăatribuireaăcontractelorădeăachizițieăpublică,ăaă
contractelorădeăconcesiuneădeălucrăriăpubliceă܈iăaăcontractelorădeăconcesiuneădeăserviciiă,fermierii pot 
beneficiaădeăplataăsubvențiilorădeălaăA.P.I.A.,ădoarădacăăexistăăfăcute amenajamente pastorale. 
     D-lăprimarăValeaăNicolaeăafirmăăcăăpentruăaănuăexistaărepro܈uriădinăparteaămembrilorăCooperativeiă
s-auădemaratălucrărileăpentruămodificareaăcontractuluiă܈iărealizareaăunuiăcontractăcorespunzător,ăînă
vedereaărealizăriiăamenajamentelor pastorale.  
     D-lăpre܈edinteădeă܈edințăăBătrânăIgnatăsupuneălaăvot Proiectulădeăhotărâreăprivindăachiziționareaădeă
serviciiăînăvedereaăîntocmiriiăamenajamentuluiăpastoralăpentruăpă܈uneaăcomuneiăArchi10.܈ consilieri 
sunt" pentru"  Seăadoptăă Hotărâreaăcuănr.47/ă28.08.2015. 
   
         



        
. 
        În continuare la punctul cinci din Ordinea de zi, intitulat Diverse, d-l primar Valea Nicolae 
precizeazăăcăăs-auăprezentat,ădeăcătreăR.P.L.,,ăOcolăsilvicăDumbrava”,ăpartizeleăscoaseălaălicitațieă܈iă
care vor fi în regie proprie: douăălaăFațaăMareă܈iăHotară܈iăunaălaăBîrze܈ti. 
       D-lăconsilierăHărdăuțăPavelăpropuneăsolicitareaăunorăcopiiădupăătoateăavizeleălocoăpentruă
materialulălemnosădestinatăpopulațieiădeăpeărazaăcomuneiăArchi܈.Tot acesta întreabăădacăăseăplăte܈teă
transportăpentruălemneleăPrimăriei. 
      D-lăprimarăValeaăNicolaeăafirmăăcăăseăplăte܈teăînăcontravaloare. 
       D-lăconsilierăHărdăuțăPavelăpropuneăsăăseăangajezeăoăfirmăăcareăsăăexecuteălucrărileădeătransportă܈iă
tăiatulălemnelor. 
       D-lăconsilierăJurjăIonelăprecizeazăăcăăalteăprimăriiăcerăoferteălaăOcolulăsilvic,ădarăesteămaiăscump. 
       D-lăconsilierăAlbăDănuțăexplicăăcăănuăpotăfiăprezentateăbonurileăpentruămaterialulălemnos,ăciădoară
cantitatea pentru acesta. 
      ConsilieriiăpropunăsăăseăfacăăfacăăadresăăoficialăăcătreăR.P.L.,,ăOcolăsilvicăDumbrava”. 
       D-lăconsilierăDenuțăFlorinăridicăăproblemaăfonduluiădeăvânătoareăă50ăArchi܈,ăderoareceănuăs-au 
plătităfondurile. 
      D-lăprimarăValeaăNicolaeăafirmăăcăăs-aăemisăfactură cătreăei. 
      D-lăconsilierăDenuțăFlorinăconsiderăăcăătrebuieăfăcuteădemersuriăînăacestăsens. 
      D-lăsecretarăalăcomuneiăArchi܈,AntaăGheorgheăFlorin,vaătrimiteăîn܈tiințareălaăI.T.R.S.V.ăpentruă
neplata facturii. 
      Înăaltăăordineădeăidei,ăd-l consilier DenuțăFlorinăsolicităăsăăseăgăseascăăoăsoluțieălaăgunoaieleădină
jurul tomberoanelor. 
      D-lăprimarăValeaăNicolaeăexplicăăcăăînăanulă2013/ă2014ănuăs-aăplătităcontribuțiaă܈iăcăăînăviitorulă
apropiat se vor aduce pubele noi. 
      D-lăconsilierăAlbăDănuțăsolicităăcă,ădacăălaăînceputăs-aăpropusăridicareaăgunoiuluiăoădată/ălună,ăsăăseă
ridiceădeădouăăori/ălună. 
     D-lăconsilierăBătrânăIgnatăpropuneăcaăacestălucruăsăăseăîntâmpleămăcarăînălunileădeăvară. 
     D-lăPanteaăNicolae,ăviceprimarulăcomuneiăArchi܈,ăspuneăcăăgunoiulăseătransportăălaăAradă܈iăLipovaă
 iăcosturileăsuntămaiămari.ă܈
     D-naăCălinăVioricaăsolicităăsăăseăsuplimentezeăbaniiădeălaăbugetăpentruăgunoi. 
     D-lăconsilierăDenuțăFlorinăafirmăăcăămajoritateaăConsiliilorăLocale suportăăsuplimentările.  
     D-lăsecretarăalăcomuneiăArchi܈,AntaăGheorgheăFlorin,ăprecizeazăăcăănuăesteăobligatorieăemitereaă
uneiăHotărâriădeăconsiliuăpentruăcaăbaniiădinăfondurileăpropriiăsăăfieăcuprin܈iăăînărectificareaăbugetară,ă
darătrebuieăsă se repartizeze fondurile necesareălaăcapitoleleăcorespunzătoare. 
     D-lăprimarăValeaăNicolaeăpropuneăsăăseăfacăăunăactăadiționalălaăcontractulăcuăfirmaădeăsalubrizare. 
     D-lăpre܈edinteădeă܈edințăăBătrânăIgnatăsupuneălaăvotăcerereaăconsilieriloră܈iăace܈tiaăînăunanimitateă
sunt pentru ridicarea gunoiului de douăăori/lună,cuăsuplimentareădeălaăbuget. 
       Nemaifiindăniciăoăproblemăăd-lăpreşedinteădeăşedinĠăădeclarăăîncheiateălucrările şedinĠeiăordinareă
din data de 28.08.2015 . 
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